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PRoToKÓŁ NrXXXV/09

z obrad sesji Rady Gminy w Górnie odbytych w dniu 16 września 2009r w
lokalu ,BiaĘ Kruk'w Gómie.

§esję tozpaczęto o godz. 9.00 zakończono o godz.12.00.
Lista obecności radnych w zŃączeniu do protokołu"

W sesji ponadto udziałwzięli:
l. Pan Adam Jarubas - Marszałek Wojewó davla Swiętotrzyskiego
2. PaniAlfręda Zawierucha Rubak - Wiceprzewodnicząca Sejmiku

Województwa
3. Pan Sławomir Meresński - Dyrektor Wydziafu Strategii Edukacyjnej i

D oskonal enia Nauc zy cieli
4. Pan Jarosław Krolicki - Wójt Gminy
5. Pan Henryk Opalński - Skarbnik Gminy
6. Pan Ryszard Mankus - radny Rady Powiatu

oraz kierownicy jednostek organizacyjnycĘ dyrektorzy szkół i glmnazjoĘ sołtysi
przedstawiciele OSP wg załączonej listy obecności.

PĄekt pomądku obrad ssji:

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej wazności.
2. Przyjecie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu zpoprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwĄ w sprawię zmianw budżecie gminy na2aa%.
5. Informacja Wójta z dzińalności w olaesie międzysesyjnym.
6. Interpelacje, wolne wnioski.
7 . Odpowie dzi na interpelacje.
8. Inauguracj arealuacji programu ,, EdŃacj aptzedszkolna - piękne dzieciństwo

i lepszy start w dorosłę Ęcie".
9. Zamlcniięcie obrad sesji.

Przebieg obrad sesji:

Ad.l . Trzydziestą piąĘ sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom pan Jan
Sikora przewodni czący Rady Gminy który stwierdził , że w sesji bierz e ludńń t2
radnych na stan 14 - Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

Ad.z. Porządek obrad sesji Rani przyjęlijednogłośnie 72 za.

Ad.3. Protokół z poprzedniej sesji Radni przyjęli jednogłośńę t2 za,

Ad.4. Pan Wójt nadmienił, że jeśli chodzi o zmiany w budżecie to przede wszystkim



sprawa inwestycji budowy kanalizacji w m. Krajno Zagórze, mamy kosztorys, mamy
poątywnie rozpatrzony wniosek o środki z PROWu dostajemy na tę inwestycje
4mln ń i w złłiry]g z tym inwestycj a tabędńe rońożona na dwa lata to jest
pierwsza zmianado budżefu i zńącznil<a doĘczącego inwestycji do uchwĄ
bu&żetowej, następna zmianato prryjęcie do buóźetu I fianszy środków w kwocie
438.1 5 4 ń na realŁację progrilJnu ktorego dziś j est inauguracj a t j. - Edukacj a
przedszkolna" i ostafinia mńanato po wspólnym posiedzeniu trzech komisji Rady
Gminy typujemy budowę d.og, Krajno Zagórze do programu,, sche§móweŁ
poniewaz mamy niezbędna dokumentację, a termin składania wniosków jest do

30 września b.r.
Pani radna Dorota Kot zapytńa co z budową drogi Górno Osiedle ktora miała być
budowan a z tego programu.
Pan Wójt po spotkaniu z projektantami uznano, żew pierwszej kolejności musi być
kanalizacja,ktara jest projektowana, rury będą sĄ w drodzę więc na razie ńe
wskazane sąjakiekolwiek prace, sam był wnioskodawcąby jąbudować, natomiast
będzie budowan a drogana Osiedlu I etap na odcinku 320 m z programu RPO datacja
160.000 ńznaszęgo budźetu 4a% środkow. W zwipku ztymna posiedzeniu
komisji uznano, że mamy gotowy projekt i z$oszenie na budowę drogt w Krajnie
Zagorze i ona będzie zg}oszonado,, schetynowek" tu budowakanalizacji nie będzie
kolidowaó z budową d.ogr, inwesĘcja na rok przysĄ, napewno także ńożony
będzie wniosek o środki na budowę drogi Gorno Osiedle.
Pani radnaMńgorzata Stępnik stwierdziła, ze mieszkńcy Krajna Zagorze na tę

d.ogę czekająod lLlat, nie wyobruin sobie by do swojej posesji dojeżdżaó przez
inne, a tak jest.
Pani Janina Rubak zapytńa czy w kwocie 463.000 ń - zńącnrik limity wydatkow na
wieloletnie programy inwesĘcyjne jest ujęta budowa chodnika w Górnie.
Pan Wojt - w tej chwili wspólnie zPowiatęm budowarry jest odcinek chodnika w m.

Leszcryny, wszystko nlęzy od Starosł by ująć tę inwestycję w tym i przyszĘm
roku w naszym programie jest inwesĘcja budowa chodnika Górno Wola Jachowa,
ale muszą być wspólne dzińania zPowiatem.
Nalęży pochwali ó dzińania pani Dyrektor ZOZ i pana przewodnicząłego w GDDiA,
ktore prryczyńły się do budowy chodnika w pasie drogowym drosl krajowej tlr 74

nakłzyżówce w Woli Jachowej.
Pan Skańnik przedstawiłprojekt uchwaĘ w sprawie rmianw budźecie gminy na
2a}9r - poinformował, że jeśli chodzi o zmiany w budżecię rownie ż sąprzeńesienia
na kwotę 354.47a ńw dńŃach: rolnictwo 106.000 ńnakanalizację m. Krajno
Zagórze,w dzia|e transport 10.000 ńiw dzialę oświata i wychowanie
/wynagro dzenia osobowe pracownikó#. W zv.łiązku zn zmianami w bu&żecie musą
być zak*lalizowane zńączni|<t do uchwĄ budżetowej zń. w 3,3a,4,4a,4b dotyczące
inwestycj i rocray ch i wieloletnich.
Rada Gminy w głosowaniu l1 za i l wstrzrymującym się podjęławlw uchwałę.

Uchwała Nr )O(XV/l7glag w załączeńu.

Ad.5. Pan Wojt ńożył informacj ę z dzińalności w okresie międzysesyJnym



nadmienił, że zostaĘ ogłoszone przetngina: modernizację drogi gminnej Górno
Osiedle, na budowę oświetlenia ulicznego lwterenie osiedla, modernizację dróg w
BęczJ<owie i Krajnie Łęki, rozbudowękana|aacji w m. Cedryna, przebudowę
oczyszczalni ściekow w Cedąmie. Wydał inne zarządzenia które są do wglądu na
stronie bip i w sekretariacie UG. Poinformował, że Stawarzyszenie kryjaciół Gminy
Górno ktore poryskało środki nauffilorznnie placu zabaw przy Szkale Podstawowej
w Bęczkowie zawnioskowało o ogrodzenie tego tęrenu - komisje na posiedzeniu w
tym Komisja Ładu uznńa, że plac winien być ogólnodostępny i należy go tylko
odgrodzić od sfrony boiska kosź ok.8.000 zł. Poinformował,także o piśmie
mieszkńców RadlnOgrodzenie w sprawie budowy wodociągu, mieszkńcy załoĘli
komitet, ale na dzieńdzisiejszy odpowied:ź negatywna i wniosek do budzetu na rok
przys7.,Ę.

Ad.6 i7.W interpelacjach głos zabrali.
1. Pani radna Janina Rubak zg}aszawniosek do Policji o częstsze pafrole policji

w Górnie lsamochody jeżdżązaszybko zarówno osobowe jakittrvll jak
r ównież ustawienie znaku o ogranic zeniu prędkości.

2. PanMarian Grzegolec sołtys zG6rna - równiez popiera wniosęk pani Rubak /
nadmienił, że w zvliązkl z wypadkami w tym śmieńelnymi wystosował pismo
do Powiatu w tej sprawie /.

3. Pan Wójt - korzystając z obeorości radnego Powiafu na dzisiejszej sesji
kierujemy tę interpelację do P. Mankusa o interwencję w tej sprawie /
takĘcznie ruch jest duzyjest to centrum Gónra szkoła, ośrodek zdrońa, bank,
apteka, może będzie mozliwo ś ó zamontowania świ ateŁ.

4. Panradny JanZięloŃa - zglaszaproblem d.ogt powiatowej Skorzeszyce -
Wola Jachowa wniosek z§aszany do Powiatu od}lat o interwencje i bez
skutku lludzie utrudniają ptzejazdl. Sprawa następna budowa chodnika w
Skorzeszycach kiedy będzie robiony bo to co wójt mowi mieszkńców nie
zadawala. Budowa boiska w Skorzeszycach w gazełie Gołoborze była
informacja, ze boisko oddane do użytku, aza 3 dni nywanabyła
nawierzchni a, temat ten jużbył przemilczany w gazecie. ZUKją wywoził, kto
ponosi koszĘ brakzap|ecza socjalnego, drogi dojazdowej, a jest to obiekt
ogólnodostępny. Zgłaszaponownie ustawienie wiaty prrystankowej na
przystanku początkowym w Skorzeszycach ludzie czekająna autobus nawet po
30 min chodzi o mieszkańców Skorzeszyc i Górek Napękowskich,
Parr Wojt - płyta boiska poprawiona w ramach gwarancji, kosztami zostanie
obcięona firma która budowała boisko, jest to ładny obiekt budowany z
programu ,,Orlik", nie było jeszcze odbioru powykonawcz§go ostafirich robot
przez inspektora nadzoru. Jeśli chodzi o wiatę na przystanku to Komisj aŁadu
dokona wizjiw terenie, a następnie będzie podjęta decyzjaw tej sprawie jest to
dodatkowy kosń zbu*żetv ok. 3.000 zł.
Pani BarbaraRaczyhska jako mieszkanka Skorzeszyc uwńa, że wiata tam jest
zbędna i niepotrzebna, zbędne wydawanie pieniędzy zbudZętu. Mieszkńcy
Górek nie korzystEąztego przystanku, potrzebna jest natomiast interwencja



policji lczęste patrole na przystankr/.
5. Pani radna Dorota Kot zwraca się z prośba do pana Marszałka aprzydzielenie

środków na zagospodarowanie terenu wokoł szkoĘ w Górnie . Od 2002 roku
od budowy gtmnazjum do tego czasu dziecii młodzieżnię mają wyjściaz
budynku, jest zagrożeńę Ęcia- brak możliwości podjechania karetki
pogotowania, brak zaplecza sportowego boisk przy obiekcie. Na początku był
ÓpÓ. ze strony władzco do tej inwesĘcji, brak uregulowń prawnych /co jest

nieprawdą/. Wreszcie w roku ubiegĘm złożony zostń wniosek do programu

5.3 o dofinansowanie, inwestycja ujęta w budżecie tego roku, ogolny kosź
inwesĘcji ponad 1 mln zł, ale z kwoty 500.000 ń jakabyła zaplanowana,

zostało w buóźecie tylko 250.000 ń w rvliryku z aszczędnościami jak
tłamaczyłwójt, w m-cu maju było zapewnienie, ż-e mamy już 325.000 zł od

Marszałka i w m-cu sierpniu otrzymamy następne 300.000 ńi czekamy w
zulirykll ztym mfiaca się z prośbą do Pana Marszałka o poparcie tego

wniosku. NadmieniŁa, że sz.koła i gimnĄum w Górnie jest największą
placowka oświatową na terenie gminy vczy się najwięcej dzieci i młodzieży.
Zgłoslłatakżebudowę chodnika w Górnie przy drodze krajowej - chodzi o

bezpieczeństwo dzieci.
6. pan Stanisław Niestoj - dyrektor Gimnazjum w Gornie poinformował Radę, że

w roku ubiegĘm ńożony został wniosek o środki do programu 5.3 iprzy
obietnicach Pana Wrzałki który brńudzińw spotkaniu fu w Gornie dostaliŚmy

325.000 ńprzy całkowitym koszcie inwesĘcji 1.085.000 ń - pan Wojt nie
podpisał tej umowy bo była mozliwość pozyskania większych środków w
młiązJu z powyżsrym popiera prośbę pani radnej do pana Marszałka o
wsparcie tógo wniosku, bo beztega wsparcia sam bu&żet gminy nie udzrvignie

tego zadania, anainwestycj ę czekamy od 2005 roku od zakończeniabudowy
gimnazjum. Na pewno w roku prryszĘm na otwarcie zaprosimy pana

Marszałka.
7. panwójt grrina naszaliczy l3.000 mieszkńców jest 13 sołectw, w każdym

jest coś robione w tej chwili mamy bardzo &lĄinwestycję w Cedzlmie
rozbudowa szkoły i budowa przedszkola,takze brak środkow rowniężńożone
jest pismo do Pana Marszałka o wsparcie tej inwestycji, co do inwesĘcji
zagóspodarowania terenów wokoł szlcoĘ mamy tŃ:żę problemy z własnością
gruntów, nie wiadomo kiedy się rozsfizygną §prawy. realizujemy zadańe
Żgodnie z ustawą jeśli chodzi o chodnik przy drodze krajowej to budowa na

całej jej długości,powstĄ chodniki w Cedąmie, Radlinie ale to mało,
planowana jest budowa drogi ekspresowej Rada zaakceptowńa jejprzebieg
przęznaszągminę, byómoże się coś nnięńpóki co inwestycja jużrozPocąta.

8. Pan TomasŻtoff * sołtys zCedzyny nłrocńuwagę nańszcrrnie obecnej

drogr w Cedrynie przez cięzkie samochody w zlńązku z budową nowej drosr.

Ad.8. pan Wojt nadmienił , że dńsiejsza sesja to również inauguracj area|izacji
programu ,, Edukacja Przedszkolna * piękne dziecńsfwo i lepszy start w dorosłe

zl,cie-. W naszej gminię utworzono 6 puŃtów przedszkolnych do ktorych ucąszcza



L2a dzięci - program i wniosek zostń opracowany przezpaniąAnnę Michalską
która zostałakoordynatorem tego przedsięwzięcia, pozyskamy środki na kwotę
L.479.aa0 ń i jń mamy pierwsą transzę o któĄ mówiono wcześniej przy zmianach
w budżecie 438.T54 zł.
Pani Anna Michalska - nadmieniła, że prace trwają od m-ca lutego, podziękowała
Radzie i Wojtowi zapowierzenie jej pisania tego projektu. Wniosek zostń
poąrtywnie zaopiniowany przezUrządMarszałkowski dzięki temu w tym roku
utworzono 6 punktów przedszkolnych w;Leszc4lnach, Beczkowie, Krajnie, Woli
Jachowej, Skorzeszycach i Radlinie dla120 dzieci, a w roku przyszĘm ruszy
przedszkole w Cedzynie dla 60 dzięci cżynne 9 godzin zwyżywieniem. P,nkty
czynne przezpięó dni w Ęgodniu po 5 godzin dziennie, ratrudnlonych jest 9
nauczycieli, logopeda i psycholog, grupy dzieci 15 lub 25. Punkty będąfinansowane
przez dwalataz środków unijnych, kwotajakaotrzymaliśmy prawie 1,5 mln jest
bardzo duzo, udziń środków własnych to kwota 75,000 ź. Na zakańczeńę
podziękowała panu Marszałkowi panu Dyrektoroń zapozyĘwn e rozpattzenie
wniosku, jak również dyrektorom szkół którry zorgańzowali rekrutację dzieci.
Pan Wójt nadmieniŁ, że napewno punkty będą dzińać dalej bo taki jest wymog
rodziców, a środki będą musiaĘ się znaleźć zbudżętu gminy.

Następnie głos zabrń pan Adam Jarubas - Marszałek Wojewodńvla
Swiętokrryskiego, ktory podziękowń za zaprosznńe na sesję nadmienił, ze
wspóĘrac a zarządu wojewodztwa z sejmikiem, a szczególnie z panią
przewodni czącąpanią Alfre dąZańerucha Rubak fu obecną na sesji jest bardzo
dobra. Województwo nasze przyzr:ane ma z Regionalnego Programu Operacyjnego
nalata2001 -za13 kwotę 726 mln euro na jego rozwo1. jako województwo jesteśmy
na 4-5 miejscu w kraju w wykorzystaniu środków, mamy §zansę uzyskać jeszcze
dodatkowo 3o/o ok.34 mln euro. Na początku kadencji był nabór fiszek vryku
planowanych inwestycjiprzezjednostki samorządowe, ustalony został poziom w
konkursach 60 do 4a% środków , dla gmin rolniczych jest to jeż gmina Górno w Ę
sytuacji naleĘ wybierac inwesĘcje najwa;hriejsze. Większoś ó z nich juil zostńa
rozdysponowana przede wszystkim na budowy kmaliracji, inwestycji drogowych i
oświatowych. Jest mozliwość pozyskania środków na pro$amy wsparcia edukacji -
z*w pomocy dydaktycznych dla szkól / tu nadmienił, ze Szkda Podstarvowa 7ś
Skorzeszyc otzymńa ten gant/,rewitalizacji gmin, rozvłaj sportu na wsi
lorganizacja turniejow sportowych granł po 30.000 ńl, wspucia dla OSP fu
również Gmina Gónro skorzystała. Jeśli chodzi o Gminę Górno to z programu RPO
otrzymała l0 mln ńw tymna kanalizację m. Bęczkow jest 5,8 mln ń,narozbudowę
szkoĘ w Cedzynie faktyczrie trochę zamało środkow w stosuŃu do kosźów
inwesĘcji niepełne 40 % finansowania i deklaruje pomoc w pozyskaniu
dodatkowych środkoq budowa drog gminnych krrota 1,7 mln zł na dńńania z
programu 5.3 na Gorno spróbują znaleźć środki.
Pani Al&eda Zawierucha Rubak wiceprzewodnicząca Sejmiku nadmieniła, że jest

dobra wspcłprac a władz na szczęblu wojewódzkim, problemy polityczre nie
zakŁócajągospodarczyah, nas7ś wojewódźwo może pochwalić się tak dazym



wykorzystaniem środków unijnych i to dzięki panu Marszałkowi, który nalezy do
osób młodych, rozsądnych i romvuimych i ze ńożonych zŃowiryafi napewno się
wywipe.

Pan radny Henryk Klimek * stwierdził, żę gmina Gorno jest typową gminą rolniczą
ale dochód rolnika wynosi zero, to jest udowodnione, przykład ceny truskawki, ktorej
u nas jest dużo, w tym roku 2,2 ń zakgw roku ubiegłym 3 ń i było na granicy
opłacalno ści. Żadna produkcj arolna już się nie opłaca, wszystko jest ponizej
kosztów, jedynie w tej chwili na wsi to romłój agroturystyki, chciałoby się jak
najwięcej inwesĘcji, ale sąrobione na kredyt /jest deficyt budżetowl w młirykuz
powyższym zwrócił się z apelem do pana Marszałka o skierowanie jak najwięksrych
środków narozvłój naszej gniny, a szczególnie w sfęrze polepszenia warunków dla
dzięci.

Pani BarbaraRaczyhska kierownik SZOS nadmieniła, że mamy satysfakcję że
jesteśmy gminą w ktorej nie zlikwidowano Zadnej szkó, awręaz odwrofrrie jest
rozbudową nie maJny klas łączonych, mamy około 1600 uczniów w §rm ponad 500
w gimnazjach, podziękowała panu Marszałkowi zaotrzymane santy dla szkoĘ w
Skorzeszycach Da wś ń,w najblizszym czasie również otrzyma środki gimnazjum w
Woli Jachowej, podziękowała Radzie Gminy za środki wydzielane w budżecie na
oświatę, bo dzięki nimnasza oświata się rozwija.

Pani radna Aneta Dudzik stwierdziła, że jesteśmy jedną znielicznych gmin, które
budują szkołę, a nie likwidująi w zrviązku ztym prosi o poparcie inwesĘcji w
Cedzyńe.

Pani Ewa Krajcuz- jako dyrektor Szkoły Podstawowej w Cedzynie podziękowała
panu Marszałkoń zawsparcie inwestycji i prosi o dofinansowanie do 6aYo kosźów
inwestycji, by w roku przysńymzgodnie z umową jązakończyć,bo kosź ponad
6 mln ń sarna RaĄ bu&źet gminy nie jest w stanie v*ź*vignąó.

Pan JanuszBednarz- soĘs z Radlina zapytń co z perspektywąbudowy dalszej
drogi 74 przezRadlin, droga ekspresowakończy się za Cedrynąi Ąazdna drogę
przezRadlin, chodzi o zmniejszeńę ruchu na drodze, obecnie dobowo 25 tys
pojazdow przejeż&żaprzęzwieś, chodnik jest tylko po jednej sfronie, apel równiez
do policji od dawna o ząmontowanie fotoradarów w Radlinie,

Pan Marszńęk sfwierdził, że temŃ opłacalności produkcji rolnej jest bardzo wa.any i
trudny, temat dla niego znamy)możętworzyć grupy producenckie, jeśli chodzi o
dalsząinwestycję drogi ekspresowej inwesĘcJanapewno będzie dalej realizowana,
ale od kiedy nie ma w tym temacie dokładnej informacji, wszystkie procedury się
przedłaiają dokładniejsze informacje na pewno będąz GDDiĄ ajeśli chodzi o
beryiecznństwo na drodze tafakĘcmie zakładać fotoradary, wstawiać organiczniki.



Na zakończenie pan lMarszńękzadeklarował pomoc w dwóch tematach Cedzyny i
Górna.

Ad.9. Pan przewadńczący Rady Gminy podziękował panu Marszałkowi rauózińw
sesji i deklarowaną pomoc jak rówńęż pozostaĘm zaproszonym gościom i nrml<n$
obrady tzydziestej piątej sesji Rady Gminy.

Na Ęm protokoł zakończano i podpisano.

Protokffiltz.
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